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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

PROTOKOLL NR 3, 2012-2013 

Tid: 17 – 18 november 
Plats: Scandic Alvik, Bromma 
Beslutande: GRO Kent Benediktsson, DG101A Lars-Åke Lindman, DG 101B 

Agneta Andersson, 101GD Per Ottestam, 101N DG Mikael Östman, 
101P Jarkko Enqvist, DG 101S Anna Sahl, DG 101 SM Monica Jöns-
son, DG 101SV P-I Hellberg, DG 101U Christer Pehrson, DG 101VG 
Per Jansson 
Arbetsutskottet VGRO Lars Kuntze, Controller Björn Wahlenius, IP-
GRO Vivianne Eriksson  

§40 Mötets öppnande 
GRO Kent Benediktsson  hälsar alla välkomna samt förklarar mötet öppnat 

§41. Val av justerare 
Guvernörsrådet väljer 
DG 101 S Anna Sahl  och DG 101P Jarkko Enqvist att jämte mötesordföranden ju-
stera dagens protokoll. 

§42 Tillkommande ärenden  
a. Aktivitetsrapport
b. Insamlingsbössor
c. Mötesordning

§43 Fastställande av ärendelistan  
Med ovannämnda tillägg fastställes ärendelistan. 

§44 Inkomna skrivelser 
a. Skrivelse från IPIP Wing – Kun Tam
I två brev till MD 101 riktar IPIP tack för MD 101s bidrag till LCIF.

Beslut
GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna

b. Skrivelse från PID Heinz Ondrejka; avsägning av uppdrag  Bilaga 53
PID Heinz Ondrejka avsäger sig med omedelbar verkan uppdraget som ansvarig för
skattefrågorna. Skälen framläggs i skrivelsen.
Beslut
GR beklagar PID Heinz Ondrejkas avsägning av uppdraget.
Att uppdra till GRO Kent att i brev beklaga PID Heinz Ondrejkas avsägning
samt rikta ett tack till Heinz Ondrejka för den tid och arbete han har lagt ner för
MD.

c. Avsägelse av uppdrag av uppdrag Bil 54 

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 

Ärendelistan
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PID Heinz Ondrejka, Lennart Löf, Björn Wahlenius avsäger sig uppdraget ang arran-
görernas juridiska och skattemässiga status vid riksmöten.   
Diskussion följer. 
Beslut  
GR beslutar att entlediga arbetsgruppen. 
Att uppdra till AU för beredning och förslag till ny arbetsgrupp. 

 
§ 45 A Ekonomisk redovisning     
  Budget / utfall   Bil 58  
  Balansrapporten   Bil 60 
  Projektsaldon   Bil 59 
  Oskarshamnslägret   
  BQtL 
  Policy och Arbetsordning för 
  Rådgivande Placeringsgrupp  Bil 51, 52, 61 
  Plusgirot   Bil 29 
 Beslut 
 GR godkänner informationen och lägger den till handlingarna.   
 
§45 B Bokslut 2011-2012 
 IPGRO Vivianne informerar om bokslutet för det gångna året. 
 Bokslutet visar ett underskott på 26 903 kronor.  
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna 
 
§45 C Revisorer 2012-2013 
 Enligt stadgarna ska revisorer utses av RM varje år. Vid RM 2012 missades att 
 utse revisorer för innevarande år.  
 Beslut  
 GR beslutar att utse Adrian & Partners som revisorer för innevarande år.  
 Att förslå RM 2013 att, retroaktivt, utse Adrian & Partners som revisorer. 
  
§46 Röda Fjädern 
 Hans Catani rapporterar om nuläget i kampanjen.  
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
§47 Världens Barn 
 IPGRO Vivianne informerar från uppföljning av kampanjen i VBs referens
 grupp. Lions har deltagit aktivt i 240 kommuner enligt kampanjkontoret. Sedan 
 starten har närmare 1,2 miljarder samlats in till långsiktig hjälp åt världens  mest ut
 satta barn. Lions har erhållit drygt 17 miljoner kronor till Morogoro projektet i Tan-
 zania. Avtalet mellan Radiohjälpen och de ideella organisationerna kommer att ses 
 över inför nästa period.   
 Ett nytt profilprojekt ska utses för kommande insamling. Hans Catani, Hjälpkommit-
 tén, föredrar de projekt som diskuterades i guvernörsrådet under föregående verk
 samhetsår. Diskussion följer.   
 Beslut 
 GR beslutar att ej genomföra tävling om bästa klubb i samband Världens Barn in
 samlingen.    
 GR beslutar att som profilprojekt utse Diabeteskliniken i Negombo, Sri Lanka 
 GR beslutar att i övrigt lägga informationen till handlingarna. 
   

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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§48 NSR i  Trollhättan 
 Controller Björn informerar om planeringen inför NSR i Trollhättan 
 Beslut 
 GR noterar informationen och lägger rapporten till handlingarna. 
 
 LEO s deltagande i NSR   Bil 46 
 Beslut 
 GR beslutar att varje LEO – deltagare erhåller sponsring till resa och uppe-
 hälle samt mingel (ej bankett).   
  
§49 Donation/stiftelse 
 GRO Kent informerar om en förfrågan från två privatpersoner om Lions 
 möjlighet att förvalta en donation i stiftelseform.  GRO redogör utförligt bak
 grunden till denna förfrågan.  Diskussion följer.  
 Beslut  
 GR beslutar att avstå från erbjudandet att förvalta donationen. 
    
§50 Kontanthantering vid aktiviteter 
 Diskussion följer.  
 Som Lions kan vi nu ta betalt med betal- och kreditkort vid våra aktiviteter på ett  
 enkelt sätt via mobiltelefon. Avtal finns med iZettle, information om avtalet  
 ligger på MD:s hemsida. När det gäller kontanthanteringen  hanteras den bäst 
 klubbarna lokalt. 
 Beslut 
 GR beslutar att klubbarna själva hanterar kontanthanteringen.  
 
§51 Hjälpverksamhet syriska flyktingar 
 Lions kan inte på grund av det politiska läget genomföra hjälpinsatser.  
 Beslut 
 GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
 
§52 Mässlingsinitiativet 
 Målet om 10 miljoner dollar är uppnått.  
 Beslut 
 Att lägga rapporten till handlingarna 
 
§53 Lions på frimärken 
 GRO Kent och Peje Josefsson LC Bålsta har träffat representanter för Posten för att 
 diskutera möjligheten att få Lions på ett frimärke. Lång framförhållning gäller enligt 
 Posten.  Diskussion följer.  Det kan troligen inte bli aktuellt förrän 2017 i samband 
 med jubileet. Ansökan kommer att tillställas Posten.  
 Beslut 
 GR beslutar att lägga rapporten till handlingarna. 
 
§54 Rapporter från Kommittéerna 
 
 Hjälpkommittén 
 Hans Catani, ordf i Hjälpkommittén, har försett ID Kenneth Persson med material 
 ang tältprojektet. Presentation ska ske i EU i Bryssel. Finland har visat intresse för 
 tälten och köper ett tält för påseende.  
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 
 

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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   Ungdomskommittén 
 YED Nils Borgström informerar om nuläget i det internationella ungdomsutbytet. 
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
 GMT     Bil 55  
 Skriftlig rapport föreligger från GMT Inger Löf.    
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna.    
 GLT      Bil 62 
 GLT Finn Bangsgaard redovisar det aktuella läget. Diskussion följer angående 
 hemställan om medel till GLT – möte januari om 35 000 kronor. Diskussion följer 
 ang val av lokal vid kommande RLLI utbildning. Viktigt att vid val av lokal ska det 
 mest fördelaktiga pris gälla, varvid uppehälle och resekostnad räknas in i den totala 
 budgeten. 
 Beslut 
 GR beslutar att hemställan om 35 000 till GLT –möte i januari återremitteras till AU 
 i december. 
 Att val av lokal för genomförande av kommande RLLI återremitteras till AU. 
 
 Orkester Norden   Bil 63 
 Skriftlig rapport föreligger.  
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
§55 IT-gruppen 
 GRO informerar om rapport från IT-gruppen. På grund av sjukdom har inte IT-
 gruppen haft möjlighet att fullfölja sitt inplanerade arbete. Möte inplanerat till den 8 
 december. 
 Beslut 
 GR  noterar informationen och lägger den till handlingarna. 
 
§56 RM 2013   
 Förslag till ordförande och vice ordförande föreligger, Annette Eiserman –
 Wikström ordförande och vice Kia Karlsson. 
 Beslut 
 GR beslutar att föreslå Annette Eiserman–Wikström till ordförande och vice Kia 
 Karlsson vid RM 2013. 
 
§57 Rapport från Europaforum i Bryssel  Bil 50 
 GRO Kent redovisar en rapport med enkätfrågor som har besvarats av  
 Distriktsguvernörerna. Diskussion följer. 
 Beslut 
 GR noterar informationen och lägger den till handlingarna      
 
§58 FN och Lions   Bil 56 
 PDG Gunilla rapporterar från ett seminarium arrangerat av Svenska FN-
 förbundet. 
 Beslut 
 GR noterar informationen och lägger den till handlingarna. 
 
§59 Medlemsutvecklingen 

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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 GRO Kent visar den aktuella redovisningen av medlemsläget. Det är fortfarande en 
 negativ utveckling av medlemsläget. Lång diskussion följer, förslag diskuteras, flera 
 program finns att tillgå.   
 Beslut 
 GR noterar  informationen och lägger den till handlingarna 
 
§ 60  Convention i Hamburg 
  I år genomförs inte conventionlotteriet på grund av att i många distrikt arrangeras 
 egna resor till Convention. Diskussion följer ang behovet av samordning av den 
 svenska delegationen vid paraden och vid andra gemensamma arrangemang. 
 Finn Bangsgaard bör få i uppdrag att hålla kontakt med vår Nordiska koordinator 
 Kristinn Hannesson för att kunna ge de svenska delegaterna information inför 
 deltagandet i Convention. 
 Beslut 
 GR beslutar att Finn Bangsgaard får i uppdrag att hålla kontakt med vår Nordiska 
 koordinator Kristinn Hannesson  för att kunna ge information inför deltagandet  vid 
 Convention.   
 
§ 61 GLT/ Nordisk koordinator 
 GLT Finn  informerar om att han har av Riksvalnämnden blivit uppmanad att 
 välja ett av sina båda uppdrag inför det kommande verksamhetsåret. Enligt LCI:s  re-
 gelverk bör inte GLT uppehålla mer än ett uppdrag. Diskussion följer. 
 Beslut 
 GR beslutar att GLT Finn behåller de båda uppdragen.  
 
§62 LCIF, Rapport IPIP Tams besök   Bil 57 
 GRO föredrar rapporten. 
 Beslut 
 GR noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
§63 Lions Quest, information    Bil 47, 48 
 Information från Lions Quest har inkommit med information om nuläget och historik 
 om Lions Quest. 
 Beslut 
 GR noterar informationen och lägger den till handlingarna. 
  
§64 Översyn av stadgar för klubb, distrikt och multipeldistrikt 
 En översyn bör göras varje år av stadgarna. Förslag framkommer att en arbets- 
 grupp bör tillsättas med stadgesekreteraren som ordförande. 
 Annette Eiserman – Wikström framför önskemål om översyn i arbetsordningen och 
 ger förslag till ändringar  § 5, 8, 9 i arbetsordningen. 
 Beslut 
 GR uppdrar till AU att ge förslag på ledamöter i en arbetsgrupp att arbeta med 
 översyn av stadgar och arbetsordning. 
  
§65 PR/Info      Bil 49 
 Information från Maud Nordell med senaste nytt angående tidningen Lion samt an
 nonsering för Lions i olika media. 
 
§66 Tillkommande ärenden 
  Kommittéer och projekt    
  Aktivitetsrapport 
  Insamlingsbössor 

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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  Mötesordning 
 
 Kommittéer och projekt     Bil 2B 
 Beslut 
 GR beslutar om redaktionell ändring och i övrigt godkänna  bilaga 2B. 
 
 Aktivitetsrapport 
 Frågan ställs om vilket syfte aktivitetsrapporten har. Hur och varför ska den använ-
 das. Efter diskussion kommer förslag att aktivitetsrapporten är onödig och kan tas 
 bort. 
 Beslut 
 GR beslutar att aktivitetsrapporten tas bort. 

 
 Insamlingsbössor 
 Frågan ställs var insamlingsbössor finns att tillgå. 
 Frågeställaren hänvisas till MD:s kontor för ytterligare information. 
 
 Mötesordning 
 PDG Jan-Erik funderar över den nya mötesordningen vid GR:s möten. Ord och be
 grepp som han lyfter fram är klokt – oklokt, förbättra – förändra, klokt att ompröva. 
 Han reflekterar kring beslutet att ändra mötesordningen, vad var syftet?    
 Beslut    
 GR noterar synpunkterna och lägger dessa till handlingarna.  
 
 Nästa GR-möte, GR 4, avhålls i samband med NSR i Trollhättan den 18 – 20 januari 
 2013.  
 
§ 67 Mötet avslutas 
 GRO Kent Benediktsson  tackar  för visat intresse samt förklarar mötet avslutat. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kent Benediktsson     Vivianne Eriksson 
Guvernörsrådets ordf    IPGRO sekreterare  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DG 101- S Anna Sahl       DG 101-P Jarkko Enqvist 
Justerare      Justerare 
 

Justeras:_____________________/______________________/_____________________/_________________ 
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2012-2013 Bil 58


2012-11-08


Lions Club International MD 101
01/07.2012  -  31/10.2012 Utfall Års budget


perioden 2012-2013


Intäkter
Nationella avgifter 1 740 729 3 562 400


Försäljning  121 012 550 000


Handbok 143 800 125 000


The Lion 30 633 514 100


Stim/Sami 0 176 000


Anm avgifter seminarier 0 70 000


Övr ersättningar o intäkter 102 581 352 000


Summa intäkter 2 138 755 5 349 500


Kostnader
Varor -104 159 -275 000


GRO -18 162 -83 850


VGRO -10 473 -43 510


GR -21 424 -174 520


AU -24 014 -88 390


IT 0 -73 805


RM 0 -335 380


NSR -6 655 -149 730


EF -142 800 -142 470


Convention -18 852 -95 920


ID kostnader -7 922 0


VDG UTB,  RLLI -62 399 -257 220  


Övriga Kommittér -4 788 -22 735


IR/HJ -4 762 -71 115


YE -43 316 -74 250


GMT, GLT -18 637 -138 470


RVN -5 935 -32 100


HRO 0 -5 000


PR/DK -29 364 -86 400


The Lion -123 112 -421 290


STIM/SAMI 0 -176 000


Handboken -128 651 -125 000


Personal -600 140 -1 802 445


Administration -230 860 -697 000


Summa kostnader -1 606 425 -5 371 600


Resultat före avskrivningar 532 330 -22 100


Kostnader för avskrivn o avsättn 0 -18 000


Finansiella intäkter och kostnader 103 281 40 100


Extraordinära intäkter o kostnader 0 0


635 611 0


Resultat 635 611 0


2012-11-05








Projektsaldo per 2012-10-31


Resultaträkning Balansräkning


Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Penningpåsen


62 525,00 0,00 62 525,00 1 385 364,63 62 525,00 1 447 889,63 


Funktionshindrade


19 570,00 0,00 19 570,00 499 133,82 19 570,00 518 703,82 


NO/Narkotikasökhund


0,00 -69 112,00 -69 112,00 340 034,00 -69 112,00 270 922,00 


BQtL


106 500,00 -912 282,13 -805 782,13 296 454,06 -805 782,13 -509 328,07 


NSR-projekt restaurangskolan


380 537,74 0,00 380 537,74 -380 537,74 380 537,74 0,00 


NSR Norden


41 109,00 -247 448,29 -206 339,29 78 225,00 -206 339,29 -128 114,29 


Morogoro /ögonvård/


0,00 0,00 0,00 3 301,75 0,00 3 301,75 


Tanzania - Moshi


42 758,95 -87 164,69 -44 405,74 219 658,76 -44 405,74 175 253,02 


Tanzania /mödravård/


0,00 -427 670,70 -427 670,70 2 474 985,74 -427 670,70 2 047 315,04 


LEO


1 420,00 0,00 1 420,00 236 823,90 1 420,00 238 243,90 


Orkester Norden


2 190,00 -29 475,62 -27 285,62 250 702,56 -27 285,62 223 416,94 


Katastrofberedskapen


142 075,00 0,00 142 075,00 1 819 616,92 142 075,00 1 961 691,92 


Oskarshamnslägret


0,00 -159 090,00 -159 090,00 426 005,96 -159 090,00 266 915,96 


Ungdomsläger


0,00 0,00 0,00 216 452,89 0,00 216 452,89 


Novozybkov


0,00 -11 400,00 -11 400,00 11 400,00 -11 400,00 0,00 


Maarja Village


0,00 -31 895,21 -31 895,21 31 895,21 -31 895,21 0,00 


Haiti


11 820,00 -55 088,00 -43 268,00 43 268,00 -43 268,00 0,00 


Chile


33 000,00 -38 858,14 -5 858,14 5 858,14 -5 858,14 0,00 


R-skola avslut


0,00 0,00 0,00 23 228,07 0,00 23 228,07 


Proj Pakistan


0,00 -4 222,00 -4 222,00 4 222,00 -4 222,00 0,00 


Proj LCIF


25 629,00 -50 200,00 -24 571,00 45 000,00 -24 571,00 20 429,00 







Proj Specsavers


0,00 0,00 0,00 75 689,00 0,00 75 689,00 


Proj Barndiabetes


471 150,00 -8 805,50 462 344,50 11 953,85 462 344,50 474 298,35 


Proj Rent vatten


0,00 0,00 0,00 2 529 962,50 0,00 2 529 962,50 


Totalt


1 340 284,69 -2 132 712,28 -792 427,59 8 118 736,52 -792 427,59 9 856 271,43 


2012-11-06/JD
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Lions Club International MD 101
1/7-12  -  31/10.2013


Utfall 


Tillgångar Perioden


Lager 237 423


Kundfordringar 755 801


Avräkningar 247 458


Likvida medel 3 184


Bankmedel 2 364 819


Eldsjäl 0


Marginalen 866 588


Depå 8 500 000


Summa 12 975 273


Övriga tillgångar 478 457


Summa tillgångar 13 453 730


Skulder


Uppl kostnader -30 000


Leverantörsskulder -116 541


Kortfr skuld -701


Skatter -78 983


Uppl semesterskulder -77 121


S:a kortfristiga skulder -303 346


Proj. & avsättningar -9 856 271


Nya Klubbar -135 795


RM regl fond -122 214


Komp. utv. medel -79 039


Regl STIM/SAMI 0


S.A proj o avsättningar -10 193 319


Eget kapital -1 000 000


Vinst/förlust tid år -1 321 454


S.a eget kapital -2 321 454


Peridodens resultat -635 611


S.a skulder o Eget kapital -13 453 730


2012-10-31/jd
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Utdrag av protokoll från Placeringsgruppens sammanträde den 30 oktober 2012 . 


Närvarande: Ordf Ingvar Långström, Britta Rydkvist och Bo Eriksson.  
 
§ 40 Ärende för behandling 


Förfall 2012-10-29 av Placeringskonto på 1 500 000 i SEB, vilken löpt med en ränta på 
2,65 %. 


                                  
§ 41 Marknadsbedömning 


Uppfattningen på SEB är det kommer ytterligare två räntesänkningar från Riksbanken 
under kommande vinter, den första i december 2012. Därefter tror banken på en 
reporänta på 0,75% under 2013 och 2014. 
Konjunkturen i USA visar vissa tecken på förbättring. Europa däremot är fortsatt svagt, 
oron för banksystemet håller i sig. I Norden spretar signalerna åt olika håll, men med 
en något svag underton. 


§ 43 Rekommendationsbeslut korta placeringar. 
Gruppen rekommenderar 90 dagar förlängning av 1 500 000 kr i SEB med en räntesats 
på 2,20%. Nästa förfallodag blir 2013-01-28 


 
§ 44/45 Rekommendationsbeslut långa placeringar. 


Eldsjäl Biståndsfond har avslutats enligt tidigare rekommendation. Beloppet på något 


under 1 100 000 kr finns insatt på kontot i SEB. Gruppen föreslår att 1 100 000 kr 


överförs till Lannebo Mixfond. Fonden har god historik och innehåller en blandning av 


aktier och räntebärande värdepapper. Rekommendationen återfinns även i § 34 i 


föregående protokoll. 


§ 35 Utestående placeringar efter detta sammanträde. 


Om AU följer Placeringsgruppens rekommendationer vid dagen sammanträde , 


kommer utestående placeringar att se ut på följande sätt. 


a) Kortfristiga placeringar 


1) 2,5 mkr 90 dagars fasträntekonto hos Länsförsäkringar Bank AB till 3,10 % med 
förfallodag den 2013-01-17  


2) 2 mkr 90 dagars fasträntekonto hos Länsförsäkringar Bank AB till 3,10 % med 
förfallodag 2013-01-27 


3) 1,5 mkr Placeringskonto hos SEB till 2,20 % med förfallodag 2013-01-28 
4) 2,5 mkr Placeringskonto i SEB till 2,55 % förfallodag 2012-12-04 
5) Marginalen Bank: Konto 866,588 kr med 30 dagars uppsägning, 3,30%  


 


a) Långfristig placering 


1 100 000 kr Lannebo Mixfond.   


§ 47 Kommande sammanträde 


Gruppen fastställde nästkommande sammanträde till torsdagen den 15 november 
2012. Det är ett extra möte eftersom det är möjligt att det då kommer att finnas stora 
medel på bankkontot. Sammanträdet sker som telefonmöte med början kl 10,00. 
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§ 48 Avslut 
Sammanträdet avslutades av gruppens ordförande Ingvar Långström  


 


Långsele, Uppsala och Knivsta den 30 oktober 2012 


Ingvar Långström Britta Rydkvist  Bo Eriksson 


 
Trollhättan 2012-11-02 
Björn Wahlenius 
Ekonomisk Controller 
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GLT RAPPORT  


 


1. VDG-utbildningen  
Ansökan om LCI-bidrag till utbildningen har beviljats. 
 


2. Upptaktsmöte GLT 
Vid upptaktsmötet diskuterades framtidsfrågor som t.ex. hur hittar vi 
framtidens ledare, vilka ledarkriterier är viktiga. 
Vi beslöt också att skicka ut två enkäter, dels en som riktar sig mot zonens 
utveckling de 3 senaste åren och dels en som riktar sig mot klubbarnas inre 
arbete. Enkäterna skall vara redovisade innan utgången av 2012. Resultatet 
är sedan tänkt att ara grund i en framtidsdiskussion vid kommande GLT-möte i 
januari eller februari 2013 
 
Hemställan: 
Med hänvisning till ovanstående hemställes att GR beslutar att ett GLT möte 
får genomföras i januari eller februari 2013 och att det genomförs som ett 
internat där MD står kostnaderna. Plats för mötet är i nuläget ej fastställt. 
Kostnaden för en lunch till lunch konferens beräknas, baserat på en 
genomsnittskostnad av konferensen i september på Scandic Infra City, till c:a 
35. 000 kronor. 
 
  


3. Regionalt ledarskaps Institut (RLLI) 
Jan Lofjärd har meddelat att han inte kan medverka som instruktör vid 
kommande RLLI.  
Mikael Sönner övertar platsen som instruktör vid institutet vilket jag meddelat 
Irene Papaurelis, LCI Leadership Divison.  
Jag har, efter krav från GRO, aviserat för Irene Papurelis, LCI Leadership 
Division, att kursen kommer att hållas på annat plats än den som angavs i 
ansökan. Hur ett byte av kurslokalisering ev. kan komma att påverka 
kostnaderna för MD kan jag i dag inte uttala mig om. 
 
Örby i oktober/november 
Finn L Bangsgaard 
MDGLT  
 


 


 








RAPPORT 2012 
En helt spesiell sommeruke med høyt engasjement, seriøst arbeid og varme vennskap – 
og et høstlig klimaks i Helsinki for strykerne som sent vil glemmes.  


Årets orkester  
Orkestersammensetningen ble i år sørget for gjennom opptaksprøver på film, og det 
kom inn over 100 søknader. Dette er færre enn normalt, antakelig grunnet manglende 
turnétilbud i år. Imidlertid var søkermassen stabilt på et høyt nivå og en god porsjon av 
årets deltakere var gjengangere fra tidligere ON-kurser, hvilket vi velger å ta som et 
positivt tegn; På tross av hard konkurranse fra tilsvarende sommerorkestre med et større 
tilbud, søker unge musikere seg til ON fordi en tillit er skapt om høy kvalitet i alle ledd. 
En gruppe gjengangere gir god kontinuitet i orkesteret, og vi har ellers hatt en god 
statistikk på spredning i alder, geografi og kjønn – alt i alt en godt sammensatt gruppe.  
Instruktørene har vi beholdt fra tidligere år og vi vet at en rekke studenter søker seg 
spesifikt tilbake til ON for å arbeide med nettopp våre utvalgte instruktører, i tillegg til 
”sentralnerven” Rolf Gupta. I tillegg hadde vi i år med oss bevegelseskunstner Kyrre 
Texnæs, som arbeidet med dramaturgi og formidling. 
Årets solister var håndplukket av Rolf Gupta samarbeid med vår hovedpartner i år, 
Dextra Musica: Atle Sponberg og Øystein Birkeland. Sammen med instruktører og 
dirigent ledet de orkesteret gjennom kurset med spisskompetanse, generøsitet og et 
sterkt personlig preg som smittet i hver avkrok av huset.  


Kursprogram 
Dette var året ON har hatt som målsetning siden orkesteret ble plassert i Kristiansand; å 
innta det nye Konsert- og Teaterhuset Kilden. Etter to intense prøvedager i grupper på 
camupus ved Universitetet i Agder flyttet orkesteret til Kilden, og fikk gjennom en 
spesialavtale boltre seg i Konsertsalen resten av uken frem mot konsert. Kun én 
symfonikonsert opplevdes av de fleste som vel knapt, da både forventninger og et reelt 
behov for å spille seg varme tilsier at et orkester på dette nivået fortjener minst 3 
konserter årlig. Konserten var markedsført i samarbeid med Kilden og godt besøkt med 
ca 250 tilhørere, skjønt man kunne ønsket seg en full sal.  
For å øke aktivitetsnivået overfor publikum hadde vi lagt inn en vrimledag med tittel 
”Orkesterkappleik” der Sommersymfoni også deltok med et stort antall 
kammerkonserter. ON presenterte her kammerprogrammer, smakebiter på 
symfoniprogrammet samt åpne verksted med forskjellige temaer. 
Ungdomssymfonikerne gjestet huset to dager senere, og en lang helg ble derfor 
markedsført som Orkesterkappleik i Kilden mellom det beste av unge talenter innen 
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klassisk musikk i Norge og Norden i dag.  Det ble også spilt på Fiskebrygga med 
perfekte rammer for glade restaurantgjester en solfylt fredag ettermiddag.   
Innkvartering har foregått hos Roligheten Ferieleiligheter for 5.år på rad drevet av SiA 
(studentorganisasjonen ved UiA), et sted som har fungert utmerket, med kort vei til 
idylliske naturomgivelser med bade- og turmuligheter. Måltider ble inntatt ved gode 
avtaler hos hhv Kildens personalkantine og Spiseriet, i tillegg til arrangerte grillkvelder 
utendørs.  
 
Lokal forankring – Nordisk perspektiv 
Mange spør med jevne mellomrom hva Kristiansand får tilbake av å huse et 
sommerorkester på dette ressurskrevende nivået. Foruten å gi det lokale publikum en 
unik konsertopplevelse og miljøet rundt Kilden mye positiv oppmerksomhet, foregår 
kanskje den aller beste markedsføringen umiddelbart etter at kurset er gjennomført. På 
epost, youtube og ikke minst Orkester Nordens Facebook-side formelig haglet det av 
lidenskapelige tilbakemeldinger fra deltakerne. Dette er musikere ved starten av sine 
karriærer som nå er spredt over mange landegrenser, men som tar med seg 
opplevelsene og erfaringene fra Kristiansand i lang tid fremover.  
 
For strykerne i orkesteret stoppet imidlertid 2012-eventyret ikke her:  
Den 31.oktober spilte denne delen av orkesteret i Finlandiasalen i Helsinki under Nordisk 
Råds prisutdelinger; en fantastisk eksponering som ikke har vært orkesteret tildelt siden 
Nordisk Råd feiret sitt 50-års jubileum, også dette i Helsinki i 2005. De samlede nordiske 
lands kulturdepartementer og et bredt spekter rådgivere og parlamentarikere fylte salen, 
og det er ingen overdrivelse å si at ONs strykere sjarmerte og berørte salen dypt. Med 
engasjement, seriøsitet og friskt humør hadde orkesteret en hovedrolle under sermonien 
med et program på ca 20 minutter, bred helsides presentasjon i programmet og mange 
rosende ordlag fra konfransier og øvrige artister.  
 
Organisasjon  
Også i 2012 har det vært arbeidet videre på organisasjonen til Orkester Norden, både på 
nasjonalt og nordisk nivå. Èn av tre eiere i Kristiansand, De Internasjonale Kirkefestspill, 
er nedlagt, og har derfor gått ut av ONs styre. For gjenværende periode står 
Universitetet og Agder og Kristiansand Symfoniorkester som eiere.  
Fra 2014 er det imidlertid nå klart at en sammensatt gruppe institusjoner i Ålborg blir nytt 
vertskap med deres imponerende nye Musikkens Hus som kommer til å stå klart 
forutgående sesong. I denne forbindelse er det ønsket en mer stabil, nordisk 
organisasjon som kan sikre både kontinuitet og den nødvendige kunstneriske garanti. 
Ny organisasjonsmodell med vedtekter og rådssammensetning forventes lansert fra 
2013.  
2013 blir derfor Orkester Nordens siste år i Kristiansand. Daglig leder siden 2008, 
Katrine Ganer Skaug, slutter 1.november for å prioritere nye oppgaver som ensemblesjef 
i Danmark, mens orkesteret går videre i de trygge hendene til hennes etterfølger Anne 
Hilse Hals. Det kartlegges p.t. en vifte av spennende samarbeidsmuligheter for neste 
sesong, endelige rammer vil besluttes i desember.  
 
 







ON 2012 i korte trekk:  
 
Periode: 4.-12.august 2012  
 
Statistikk: Antall musikere: 65 hvorav 40 var nye deltakere 


      Deltakere over 20 år: 48 (eldste deltaker: 28 år) under 20: 17 (yngste: 15 år) 
      Kvinner: 35 - Menn: 30 
      ECT-poengtakere: 18 stk 
      Nasjonaliteter: Danmark (5) Estland (5) Finland (14) Island (10) Italia (1) Latvia         
                 (7) Litauen (3) Norge (13 - hvorav 5 fra regionen) Polen (1)  


         Russland (1) Sverige (3) 
 
Instruktører:   Adam Grüchot (vln 1), Arne Jørgen Øian (vln 2), Svava 


Bernhardsdottir (vla), Ole Eirik Ree (vlc), Björn Nyman (treblås), Per 
Kristian Svensen (messing), Thomas Hansen (pauker), Henning 
Seldal (slagverk), Kyrre Texnæs (formidling) 


 
Stab:  Rolf Gupta (kunstnerisk leder), Katrine Ganer Skaug (daglig leder), 


Heidi Martinsen (orkesterregissør), Jonas Lind Aase og Alvilde Riiser 
(prosjektassistenter under avvikling) Wictor Tobiassen 
(podieinspisient, ansatt i Kilden) 


 
Styre:  Jan Oddvar Skisland (styreleder, fakultetsdirektør UiA), Alf Kjetil 


Igland (dekan, UiA), Håkon Berge (direktør KSO), Gunnar Thon 
Lossius (økonomi og personaldirektør Kilden) 


 
Konsertprogram:  Magnus Lindberg: EXPO  


Johannes Brahms: Dobbeltkonsert for fiolin og cello  
   Carl Nielsen: Symfoni nr 4 


Solister: Atle Sponberg og Øystein Birkeland 
Dirigent: Rolf Gupta 
Konfransier: Hans Christan Vadseth 


 
Program Helsinki:  Johann Halvorsen (arr): Fanitullen 
   Arvo Pärt: Fratres 
   Edvard Grieg: Holbergsuiten 
   Ledelse: Atle Sponberg og Kyrre Texnæs  
 
Kappleikprogram:  Åpen orkesterprøve: Nielsens 4.symfoni med dirigent Rolf Gupta 
   Visning av program til Nordisk Råds Prisutdeling ved Atle Sponberg 
   Mesterklasser med Øystein Birkeland  
   Bratsjhjørne med kammermusikk Coach: Svava Bernhardsdottir 
   Åpent verksted: Carl Nielsens blåsekvintett. Coach: Björn Nyman 
   Kammerensemble med messing og slagverk.  


Coach: Per Kristian Svensen og Henning Seldal 
 


ON FOLK: Sammensatt ensemble med folkemusikk fra egne 
hjemland lært etter muntlig oveføringsmetoden under kurset – 
selvstyrt.  







 
Media:   To store forhåndsrepotasjer over helside med fargebilder, én 


anmeldelse med terninkast 5, alt i Fedrelandsvennen. Feature 
omtale av orkesterets opptreden i Helsinki 31.oktober i samme avis.  


 
 Dokumentasjonsopptak av både konserten i Kristiansand og i 


Helsinki og vil være tilgjengelige for alle interesserte.  
 
Totalbudsjett:  ca 1,9 mill NOK  


Økonomien til Orkester Norden er ved prosjektets avslutning ved 
god helse med et lite overskudd  


 
Stor takk til årets samarbeidspartnere:  
 
Nordisk Ministerråd 
Nordisk Kulturfond  
Norsk Kulturråd 
Dextra Musica, Sparebankstiftelsen 
Kristiansand Kommune 
Vest-Agder Fylkeskommune 
Kilden Konsert- og Teaterhus  
Universitetet i Agder 
Sommersymfoni Kristiansand  
Lions Club Nordiske Samarbeidsråd 
Foreningen Norden 
Nordisk Konservatorieråd 
De Unges Orkesterforbund 
Musikalliansen  
Musikk og Ungdom, norsk og dansk avdeling  
 
En helt spesielt stor takk til Lions Club Nordiske Samarbeidsråd i 2012: Deres unikt 
engaserte ordfører gjennom flere tiår og Orkester Nordens initiativtaker Lennart Fridén, 
gir herved stafettpinnen videre til sin danske kollega Per Christensen. Norsk og finsk 
avdeling skal også ha stor takk for et helt spesielt engasjement i år, samt spandable 
lunsjer på konsertdagene både i Kristiansand og i Helsinki. Takk!  
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Förslag till ändrade betalningsrutiner. 


När MD 101 fakturera anger vi endast vårt bankgirokonto 785-7899, vi har även ett Plusgiro 
konto 45 24 24-5 som används sporadiskt, senast den 24-05-2012 mottog vi en betalning. 
 
Kontot används i dag sällan och vi betalar för närvarande 950 kr/år. 


Mitt förslag är att vi avvecklar detta konto per årskifte 2012/13 och att jag i november 2012 
underrättar samtliga distriktskassörer. 
 
Om AU tillstyrker denna åtgärd kommer vi att göra en årlig besparing. Vi minskar även antal 
konton och förbättrar därigenom våra rutiner. 
 
 
Jan Demuth 
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Arbetssätt för GR, AU, kommittéer och projekt 
 
Riksmötet och guvernörsrådet har beslutat att det enligt verksamhetsplanen skall finnas 
kommittéer och projektgrupper. Rapporter från kommittéer, projektgrupper eller enligt givna 
uppdrag skall lämnas till AU för beredning senast en vecka före AU-mötet. 
Följande kommittéer och aktiviteter skall avlämna rapport inför varje GR-möte: 
 
 
▫Kommittén för hjälpverksamhet 


Internationella relationer 
Projekt 
Personer med Funktionshinder, Oskarshamnslägret 


                      Katastrofberedskapen, Bring Quality to Life 
 
▫Kommittén för ungdomsprojekt 


Kampen mot droger 
Internationellt ungdomsutbyte 
Lions Quest 
Orkester Norden 
Young Ambassador 


 
Medlemsutveckling 
                      Medlemsutveckling 
                      LEO 
                   
Ledarskapsutveckling 
                         
 
Följande kontaktpersoner har valts av GR och skall rapportera till AU/GR . 
Rapporten skall lämnas till arbetsutskottet för beredning senast en vecka före AU-mötet. 
 
Följande kontaktpersoner skall lämna rapport: 
 
 Hjälpverksamheten, Hans Catani  
 Sveriges Lions Hjälpfond, Jan Seebaas 
 Ungdomsverksamheten, YED Nils-Erik Borgström 
 GMT, Medlemsutveckling Inger Löf 
 GLT, Ledarskapsutveckling, Finn Bangsgaard 
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Till Guvernörsrådet 


 


Under Lionsåret är det viktigt att våra klubbar arbetar med att utveckla Leo i Sverige. Vi måste 


aktualisera Leo på alla nivåer. Klubbarna måste få information, motivation och hjälp med att starta 


Leoklubbar. 


Att ha en Leoklubb i sin klubb blir ett lyft för att:   


 Vi får upp intresse för Lions bland ungdomar. 


 Leo gör mycket hjälparbete för behövande. 


 Ungdomarna har mycket andra och nya ideèr än oss ”gamlingar”.  


 Ungdomar är nyfikna och vill lära. 


 Vi blir fler som kan göra hjälparbete. 


 Klubbarna livas upp av ungdomarna. 


 Vi får fler medlemmar i klubbarna på sikt. 


 Man kan locka med ungdomarnas föräldrar i Lions. 


 mm mm 


 


Under Nordiska samarbetsrådet i Trollhättan är det ett utmärkt tillfälle att träffas och utbyta 


information och ideèr. Där bör vi ha ett program för Leo för att utvecklas och växa. 


Jag hemställer att multipeldistriktet bjuder in alla Leo i Sverige till NSR och står för kostnaden. 


Jag hemställer också att vi får ha en workshop/föreläsning om Leo på ca 1,5 timme där vi får 


tillfälle att ge guvernörsrådet information och inspiration som de kan använda för att få 


klubbarna (på klubbesök eller genom nyhetsbrev) nyfikna på Leoverksamheten. 


 


Leoansvarig 


Mattias Öberg 


Uggelbergsvägen 1 


774 60 Avesta  


070-975 6996 


Mattias.oberg@avesta.se 


 


  








Rapport till GR-möte nr 3/2012-2013 från Lions Quest. 


 
Vid GR-möte nr 2 utlovade en omfattande presentation av Lions Quest i Sverige till samtliga årets 


distriktsguvernörer. Denna presentation har sänts till alla DG och distriktens Lions Quest-ansvariga 


under oktober och utgör huvuddelen av Lions Quests rapport till detta GR. 


 


Presentationen innehåller följande rubriker: 


 Vad är Lions Quest 


 Bakgrund/historik 


 Utvärderingar 


 Organisation i Sverige 


 Lion Mints 


 Uppnådda resultat 


 Dagens situation och framtidsperspektivet. 


 


Det är vår förhoppning att alla berörda skall läsa hela presentationen, men den är också disponerad 


så att den som endast vill fylla i eventuella luckor i tidigare gedigna kunskaper kan välja att läsa det 


avsnitt som känns angeläget. Den som vill ha en sammanfattning kan välja att läsa den fetstilta 


texten. 


 


I övrigt kan rapporteras att det avtalade utvärderingsmötet mellan Lions Quests styrelse och 


multipeldistriktets arbetsutskott hölls den 25 september. Från Lions Quests sida deltog Bruno 


Ahlqvist, Håkan Johansson och Arvo Metzmaa och från MD 101 Kent Benediktsson, Vivianne Eriksson 


och Björn Wahlénius. Båda parter var helt nöjda med det första årets samarbete vad gäller såväl 


personalens arbete som utnyttjandet av kontorslokalerna. Minnesanteckningar fördes under mötet. 


Det beslutades att motsvarande möten skall hållas efter varje verksamhetsår, så snart respektive 


preliminärt bokslut finns tillgängligt.   


 


Intresserade Lions som önskar ta del av Lions Quest presentationen är välkomna att höra av sig till 


kontorschefen Anders Medin (anders.medin@lions.se). 


 


Lions Quest vädjar till alla DG att påminna sina DK att så snabbt som möjligt vidarebefordra pengar 


som kommer in från klubbarna av de 20 kr per medlem till anordnande av Tillsammans-kurser som 


beslutades av RM 2012. Vi är också tacksamma för påminnelser till klubbar som ännu inte betalt in 


sina bidrag. 


 


För att följa Lions Quests aktuella utveckling mellan GR-mötena hänvisas till hemsidan www.lions-


quest.se och våra nyhetsbrev. 


 


Oktober 2012 


 


Bruno Ahlqvist, ordförande  



mailto:anders.medin@lions.se

http://www.lions-quest.se/

http://www.lions-quest.se/
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Information om Lions Quest till DG 2012-2013 i MD 101 Sverige. 
 


Vad är Lions Quest 
Lions Quest är ett värdegrundprogram för att ge barn och ungdom en bas för att skapa sig 
ett positivt liv genom att lära sig att: 


 Arbeta tillsammans 


 Visa respekt för andra människor 


 Ta ansvar 


 Fatta positiva och sunda beslut 


 Hantera konflikter 
 Sätta upp mål 


 


Det är alltså ett livskunskapsprogram som är avsevärt bredare än att enbart tala om arbete 
mot mobbning och att säga nej till droger, som det ofta talas om.   
 
Lions Quests program kallas i Sverige för ”Tillsammans”. I Norge använder man namnet ”Det 
är mitt valg” och i Danmark ”Holdning & Handling”.  
 


Bakgrund / historik 
Programmet skapades ursprungligen i USA på 1980-talet av Quest Institute, vars grundare 
Rick Little själv växt upp i ett hem drabbat av missbruk. Samarbetet med Lions Clubs 
International startade redan 1986 när Sten Åkestam var internationell president. Detta 
innebar att Lions Quest introducerades i Sverige redan 1987. Redan från starten var 
programmet genomarbetat av svenska pedagoger och anpassat till svenska förhållanden. 
 
 
Tack vare medverkan från PCC Per Sillén fick MD 101 Sverige försäkringsbolaget Wasa som 
sponsor. Under de första åren stod Wasa för hela notan för att bekosta kurser för lärare. 
 
Det var också Wasa som därmed styrde konstruktionen av den administrativa strukturen. 
Stiftelsen Lions Quest International Foundation in Sweden bildades. Stiftelsens styrelse, som 
enligt stiftelseförordningen utser sina egna efterträdare, skall bestå av sju medlemmar varav 
majoriteten skall vara Lions. I den första styrelsen ingick såväl Wasas VD Carl Erik Hedlund, 
initiativtagaren Rick Little och Skolöverstyrelsens chef Erland Ringborg.  
 


För administrationen av kursverksamheten anställdes PCC Karl-Erik Fahlgren, före detta 
skoldirektör i Uppsala. Den operativa verksamheten bedrevs i form av ett aktiebolag, Lions 
Quest Svenska AB, som i sin helhet ägs av stiftelsen. I bolagsordningen finns inskrivet att 
bolaget inte skall generera vinst till sina ägare, vilket annars är en grundregel för ett AB. 
Eventuell vinst skall alltså återinvesteras i verksamheten. 
 
Från början var det alltså lionklubbarnas uppgift att boka och praktiskt arrangera kurser för 
skolpersonal, medan Wasa stod för betalningen.  Efter en trevande start blev kurserna allt 
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populärare. Förutom den nytta som kurserna gjorde för de elever som fick del av under-
visningen gav det också en god PR för Lions i skolvärlden. 
 
 
År 2000 förvärvades rättigheterna till Lions Quest i sin helhet av LCIF. Idag är programmet 
spritt av Lions till cirka 70 länder och utökas ständigt. För närvarande samarbetar de nordiska 
länder i ett NSR-projekt att introducera Lions Quest i Georgien 
 
Tillsammans-programmet har efter hand uppdaterats (senast 2011) och utvecklats i Sverige. 
Det omfattar idag alla stadier från och med förskolan till och med gymnasiet.  
 


Utvärderingar 
Det har flera år stått klart för Lions Quests styrelse att i dagens samhälle duger det inte att 
säga att vi är bra. Programmets innehåll och verkan måste dokumenteras på ett veten-
skapligt sätt. Efter den första utvärderingen vid Uppsala Universitet har flera mindre 
enkäter och undersökningar genomförts i Sverige – alla med för oss positivt resultat. Vi kan 
även hänvisa till en rad positiva forskningsrapporter från andra länder. 
 
Redan i augusti 1987 gjorde Ulf Nytell vid Pedagogiska institutionen vid Uppsala Universitet 
den första utvärderingen av Lions Quest.  
 
Utvärderingen visade på mycket goda resultat som gav stöd för Wasas antagande att även de 
skulle gynnas av Lions Quest genom färre och mindre försäkringsutbetalningar för skade-
görelse. Tyvärr förvärvades Wasa efter några år av ett annat företag och därmed försvann det 
ekonomiska stödet.     
 
Lions Quests program faller under det som brukar kallas ”Socialt och emotionellt lärande” 
och stöds av mycket forskning bland annat vid Stanford University i USA.  Vidare har Casel 
Institute i Chicago utsett Lions Quest till ett ”Select program”, som rekommenderas för 
långsiktigt förebyggande arbete. Studierna visa bland annat att elever som deltar i SEL-
program inte bara ökar sin sociala kompetens utan även uppnår 11 % bättre studieresultat. 
 
En mycket omfattande studie har gjorts i Norge. Detta har lett till att det norska 
Utdanningsdirektoratet skriver följande på sin hemsida (2009):  
”Anbefaling: Programmet vuderes å tilhöre kategori 2: Program med god sannsynlighet för 
resultater. Forskergruppen vuderer at opplaeringsprogrammet med stor sannsynlighet gir 
resultater i å utvikle generell sosial kompetanse.” 
 
2004 tog Lions Quest i Sverige in en offert från Stockholms Universitet för att genomföra en 
studie liknande den norska också i Sverige. Tyvärr visade det sig att studien skulle kosta över 
en miljon kronor – medel som inte var inom räckhåll för vår organisation. Dessutom på-
pekades det att det skulle bli svår att i Sverige få fram en kontrollgrupp bland elever som inte 
redan varit delaktiga i något värdegrundsprogram. Därmed släpptes frågan om att vi själva 
skulle kunna bekosta en stor vetenskaplig studie i Sverige. 
 
Från hösten 2007 till och med hösten 2010 genomfördes på det svenska Utbildnings-
departementets uppdrag en utvärdering av åtta program mot mobbning som används i skolor. 







Lions Quest togs med i utvärderingen. Vid ett möte som Marianne Jansson och jag hade med 
Utbildnings-departementet sade den statssekreterare vi träffade att Lions Quest är ju så 
mycket mer än bara ett program mot mobbning 
 
I januari 2011 år kom Skolverkets rapport, vilken inte var någon utvärdering utan en be-
skrivning av befintliga program. En del program fick kritik på vissa delar. Detta drabbade inte 
Lions Quest. Skolverket rekommenderade dock inget specifikt program utan menade att varje 
skola skall bedöma sina problem och välja åtgärder enligt detta. Publiciteten i media gjorde 
ändå att många skolledare blev tveksamma till att använda program mot mobbning. Ett ställ-
ningstagande som inte på något sätt kan sägas motverka mobbning. 
 
Mera glädjande för vår del är den rapport som Brottsförebyggande Rådet (Brå) gav ut 2009. 
Slutsatsen var att generellt har anti-mobbningsprogram positiv effekt och de har dessutom 
positiva effekter på annat än mobbning. 
 
I januari 2011 publicerades av SFI (Det nationale forskningscenter for velfaerd) i Danmark en 
sammanställning av forskning från ett stort antal länder i hela världen. 
 
Ett stort antal lokala undersökningar, bl.a. i Upplands-Väsby och Skurup, visar på mindre 
skadegörelse och bättre umgängesklimat i skolor som tillämpar Lions Quest Tillsammans-
program. 
 


Organisationen i Sverige 
Under de första åren sköttes Lions Quest kursbokningar och övrig administration från ett litet 
kontor i Uppsala med Karl-Erik Fahlgren som VD.  
 
Vid Karl-Erik Fahlgrens pensionering anställdes PDG och pensionerade rektorn Ingmar 
Nordström som VD och kontoret flyttade till hans hemort Örkelljunga. När Ingmar gick i 
pension 2005 flyttade kontoret till Arboga i samband med att PDG Stefan Kanders anställdes 
som VD i bolaget.  
 
Vid halvårsskiftet 2011 genomfördes en omfattande organisationsförändring.  Lions Quests 
kontor flyttade in i samma lokaler som multipeldistriktets kontor. Anders Medin anställdes 
som kontorschef med 50 % anställning hos MD 101 och 50 % hos Lions Quest. Övrig 
personal är anställd av MD 101, men Lions Quest köper deras arbetstid. Jan Demuth, Maud 
Nordell och Cynthia Lo skall för närvarande avsätta 10 % av sin arbetstid för Lions Quest.   
 
Detta nya arbetssätt har inneburit lägre kostnader och högre effektivitet för både MD 101 
och Lions Quest.    
 
Samtidigt med kontorssammanslagningen övergick Lions Quest till att sköta den operativa 
verksamheten inom Stiftelsen Lions Quest International Foundation in Sweden.  
 
Lions Quest Svenska AB är fortfarande registrerat, men bedriver ingen verksamhet. Skälet till 
denna ändring är främst att Lions Quest på senare år sökt ekonomiskt stöd från olika fonder, 
men tyvärr fått avslag på grund av att man inte ger bidrag till aktiebolag. Verksamhetsåret 







2008-2009 godkände guvernörsrådet att Lions Quest själva kan söka ekonomist stöd från 
utomstående utan att gå vägen via MD 101.   
 


Lion Mints 
Lion Mints introducerades av Lions Quest omkring 1990 för att i största möjliga utsträckning 
finansiera administrationen.  Lions Quest importerar Lion Mints från en producent med 
tillverkningslicens från LCI. Lions Quest säljer mintrullarna till lionklubbar med en mindre vinst. 
 
Klubbarna placerar ut Lion Mints-askar på lämpliga ”försäljningsställen” – receptioner, 
butiker, bankkontor etc. I Lion Mints exponeringsställ finns också en sparbössa där allmän-
heten kan donera en slant till Lions när de tar en Mint-rulle. En klubb som köper en transport-
kartong för 2 500 kr får 3 260 kr till sin aktivitetskassa om alla som tar en rulle donerar 10 kr i 
sparbössan. Pengar som helst skall användas till att arrangera nya Lions Quest kurser. Denna 
aktivitet kan ge stora pengar till klubbens hjälpkassa med en mycket liten arbetsinsats när 
man väl placerat ut exponeringsställen.    
  


Uppnådda resultat 
Lions Quest-programmet benämns idag ”Tillsammans” i Sverige. I Norge är namnet ”Det är 
mitt valg”, men det är i grunden samma program. Därför händer det då och då att vår 
internationellt legitimerade ”Senior Trainer” Marianne Fredriksson Jansson också leder 
kurser i Norge. 
  
Under många år ökade ständigt antalet arrangerade kurser från år till år och kulminerade 
under åren 2001-2005 . Därefter har antalet kurser minskat något främst på grund av det 
hårdnande ekonomiska klimatet i skolor och ett antal nya konkurrerande program främst 
inriktade på att bekämpa mobbning. 
 
I detta sammanhang är det viktigt att påpeka att Lions Quest – Tillsammans är ett positivt 
förebyggande värdegrundsprogram som är mycket bredare är de program som syftar till att 
endast bekämpa en negativ företeelse som till exempel mobbning eller drogmissbruk. 
 
Under 1990-talet blev det vanligt att skolor beställde Tillsammans-kurser för all personal på 
skolan, då det visat sig att innehållet då får avsevärt större genomslag hos eleverna. 
 
Hittills har mer än 30 000 personer genomgått utbildningen. Tyvärr vet vi inte hur många av 
dessa som slutat som lärare. Därför är det omöjligt att säga hur många som idag arbetar aktivt 
med programmet. 
 
På senare år har vi genomfört en framgångsrik försöksverksamhet för ungdomsledare inom 
idrotten.    
 


Dagens situation och framtidsperspektivet 
Det måste upprepas att Lions Quest – Tillsammans inte är ett reaktivt program riktat mot 
något speciellt problem, utan ett förebyggande program för att undvika att problem upp-
står.  
 







Under utredningstiden och efter Skolverkets rapport i januari 2010 uppstod en viss tvek-
samhet bland skolledare.  
 
När Lions Quest under de senaste två åren allt tydligare lycktas förklara skillnaden mellan 
reaktiva och proaktiva program inleddes en period som delvis fortfarande pågår då skolorna 
ägnar stor del av sina vidareutbildningspengar till de nya läroplanerna och nytt betygssystem.  
 
Det positiva är att många lärare hör av sig till Lions Quest för att få delta i kurser. Vi har 
därför stort behov av att gå tillbaka till den tid då vi arrangerade öppna kurser för 
intresserade lärare. Detta sker med hjälp att introduktionskurser som får visst ekonomiskt 
stöd från LCIF:s Core 4-program. Under 2013 räknar vi med att få nytta av det anslag om 20 
kronor per medlem till Lions Quest-kurser, som beslutades vid Lions RM i Gävle 2012.       
 
Lions Quests personal och styrelse har till uppgift att utveckla det svenska Tillsammans-
programmet, informera om verksamheten och ge service till de kurser som bokas. När det 
gäller bokning av kurser är vi i högsta grad beroende av att lionklubbarna i hela landet tror 
på Lions Quest som ett ungdomsinriktat profilprogram för Lions och därför bokar 
Tillsammans-kurser på sin ort. 
 
Vi ber därför om ett aktivt stöd för Lions Quest från alla distriktsguvernörer och Lions Quest-
ansvariga i distrikten. 
 
Oktober 2012 


 
Bruno Ahlqvist, ordförande 
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18 oktober 2012. Multipeldistriktets PR/Info – funktion. Maud Nordell, Lions kontor. 


 


Hänt sedan sist, multipeldistriktets information och PR. 


 Det har gått tre månader sedan senaste guvernörsrådsmötet. Då fick ni en rapport över vad 


som hade gjorts avseende information och PR till och med augusti 2012. 


 


Det som är nytt är att: 


 Intern information: Ett nytt nummer av medlemstidningen LION har kommit ut.  


 


Annonssäljaren fortsätter att sälja in annonser till varje nummer. I nummer 1 fanns en bilaga 


från SVD och en annons som gav en intäkt på 20 000 kronor samt en annons från 


Handelsbanken som gav en intäkt på 6 000 kronor. 


(Intäkterna får enbart användas till tidningen LION enligt LCI:s regler/policy.)  


 


 Som tidigare: MD:s hemsida, Facebook och Twitter fortsätter att uppdateras dagligen av 


kontorets personal. Uppmuntra gärna klubbarna att sända in material till oss. 


 


 PR: Annonseringen för LCI:s pengar om mässlingskampanjen är klar. I höst har Lions 


annonserat för 70 000 kronor om mässlingskampanjen i Expressen, Kvällsposten och 


Göteborgstidningen. Notera att vi även denna gång har fått kraftig rabatt. Marknadsvärdet 


för annonserna är 200 000 kronor.  Annonserna nådde drygt 3 miljoner läsare. 


 


 I slutet av augusti hade vi en annons i en bilaga till SVD om Paralympics, se bild. Kostnad för 


Lions 3 400 kronor. Marknadsvärde 12 800 kronor.  


 


 Vi får fortsatta pluggannonser (gratisannonser då tidningar har plats) i Exp, KvP och GT samt i 


tidningen Land till ett marknadsvärde av cirka 110 000 kronor per halvår (exklusive moms). 


(Exempelvis nio gånger i Land sedan slutet augusti.) Nuvarande budskap i annonserna är att 


Lions samlar in pengar till barndiabetesforskningen – Röda Fjädern.  


 


 Ett pressmeddelande om Sanna Nielsen som Röda Fjädern-ambassadör har sänts ut. Även till 


damtidningar som Allers (510 000 läsare).  


 


 Genom Världens Barn får Lions mycket PR. Lions nämns alltid som medarrangör ihop med 


Röda Korset och Svenska kyrkan etc. Lions var också synligt med namn under TV-galan (precis 


som övriga deltagande organisationer). Lions fick (som övriga deltagande organisationer) 


vara med i en bilaga om Världens Barn i Svenska Dagbladet. Artikeln om Lions handlade om 


vårt projekt i Tanzania.  


 


 Lions Quest: Två nyhetsbrev har producerats och pressmeddelanden har skickats ut till lokala 


media i samband med att lokala Tillsammans-kurser har genomförts. En annons har 


producerats och publicerats i tidningen Förskolan.  
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GRO Kent Benediktsson 


Frågor angående EF i Bryssel 6-8 sept 2012 


 


1. Vilka förväntningar hade du inför EF? 


a. Att få återknyta bekantskaper från Busan med andra DG, att få ny information från 


internationella styrelsen/tjänstemän 


b. Träffa andra Lions, Lyssna på intressanta föreläsningar.  


c. Stor, men att jag som inte är någon språkfena skulle få problem att förstå. Men det 


gick ju bra på de flesta seminarium.  


d. Bra föredrag, bra seminarier, nyheter, Lions strategier 


e. Att få ytterligare Lions kunskap samt utbyta erfarenheter med egna och andra 


Lions. 


f. Att åter träffa våra vänner från Syd Korea och få några nya. Seminarierna lockade 


också. 


g. Trevligt att få vara med – bra seminarier 


h. Höga! Att få träffa andra Lions i Europa och gå på intressanta seminarier. 


 


2. Uppfylldes dina förväntningar? 


a. Nej 


b. Ja 


c. Absolut. 


d. Endast delvis 


e. Ja, till stor del vad gäller att utbyta erfarenheter med egna Lions. 


f. Inte riktigt. 


g. Nej – för dåliga seminarier. Rörigt organiserat… 


h. Absolut! Många trevliga Lions från såväl DG-utbildning i Busan som andra var på 


plats i Bryssel. Och flera seminarier var bra. Något kanske inte höll måttet men de 


flesta andra. 


 


 


3. Vilka är dina mest positiva minnen från EF? 


a. Långa, viktiga samtal inom gruppen, ökad förståelse och starkare band mellan oss. 


b. Föreläsningen om hur människan fungerar vid olika ålder. 


c. Seminarium med LCIF och Åldersutvecklingen samt Gemenskapen med GR 


d. Bra möten med Lions 


e. Presentationen som de unga stod för. Kändes hoppfullt med så engagerade unga 


Lions. 


f. Seminarierna om LEO/Lions, även följa YA:s arbete. Möten med både nya o gamla 


vänner. 


g. Trevligt att träffa DG-gruppen. Bryssel 


h. Den trevliga stämning vi hade i DG-gruppen 
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4. Vilken inverkan har EF på ditt fortsatta arbete som DG? 


a. Förhoppningsvis tar mitt arbete inte skada. 


b. Bättre förståelse for internationell Lionssamarbete? 


c. Den globala synen på Lions arbete. 


d. Begränsat. 


e. Att utöver Convention i Busan + EF föra fram hela Lionsorganisationen vid varje 


klubbesök, för att förhoppningsvis väcka intresse till ledarengagemang utanför den 


egna klubben. 


f. Vet ej än, men jag tar med det jag lärt mej och förhoppningsvis dela den kunskapen 


till klubbarna. 


g. Inget 


h. Den gav en ”kick” (lite grädde på moset”) när man sedan ska lunka på i 


Lionsvardagen 


 


5. Behövs mer information inför resa till EF? 


a. Ja 


b. Att själv kunna bedöma vilka föreläsningar intresserar mig, jag skulle även vilja ha 


en möjlighet att påverka innehållet på seminarier.  


c. Nej egentligen inte. 


d. Det mesta fick vi ju innan resan. 


e. Vet ej. 


f. Ja, det hade varit bra om vi hade fått information om de olika seminarierna och själv 


kunnat välja vilka vi ville gå på. 


g. Mycket.. platser, seminarier 


h. Information är aldrig fel, men mer är svårt att säga. 


 


 


6. Hur för du ut inhämtad kunskap från EF? 


a. Vilken? 


b. Delvis via DR möten mycket via vår upptaktsmöten men även via månadsbrevet 


c. Under möten, klubbesök. 


d. Info till Distriktsledningen, Nyhetsbrevet och klubbesöken 


e. Se svar på 4. 


f. Dels genom möten, nyhetsbrev och med hjälp av ZO. 


g. Tveksamt… inget speciellt nytt – möjligen sociala medier 


h. På DR-mötet 


 


 


7. Vad anser du om att vi inte deltar i EFs bankett? 


a. Det ska vi naturligtvis INTE göra! Ett orimligt sätt att slösa medlemmarnas pengar! 


b. Man missar ingenting. Banketter hör till det förgångna, däremot skulle get together 


vara mer organiserad gällande servering och plats. 


c. Tycker det är alldeles för dyrt, det finns så många chanser att mingla med folk under 


veckan ändå. 


d. Helt OK 


e. Helt okej med tanke på prislappen. 


f. Det gjorde inget alls. Däremot borde de som anordnar get together partyt ta hjälp 


med planering och genomförande så det inte blir sådant kaos som det var. 


g. Bra! Finns ingen anledning – kan vara frivilligt 


h. Är kostnaden så hög som 800 -900 kr kan man nog vara den förutan. 
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8. Vad har Du lärt av detta EF? 


a. Att det är vackert i Bryssel. 


b. Get-together var bra, Gemensam samvaro mellan DG:na utanför möten är guld. 


Lions tar inte till sig den informationen som de serveras. Lions Europa är livrädda 


att misslyckas och vågar därför inte förändra.  


c. Hur Lions fungera globalt. 


d. Se särskild PM 


e. Mer Lionskunskap samt utökad förståelse för människors olikheter inom samma 


organisation med gemensam målsättning 


f. En hel del just om LEO/Lions. Kvinnor  o Lions, och även sociala media var det en 


del aha i. Sen just möten utanför seminarierna var väldigt givande.    


g. Inget nytt.. Kvalité och ämnen måste förnyas…ex: marknadsföra din verksamhet, 


projektledning osv (ta in bra föreläsare externt..) 


h. Framför allt kvinnor och Lions, särskilt här i norden. Jag har fått PID Gudruns 


slides. 


9. Vår budget för deltagande i EF är för DG 6.000,- + registreringsavgift. 


Är vår medverkan värt dessa pengar? 


a. NEJ! Pengarna hade gjort lika mycket – om inte mer – nytta om de lagts på en 


studieresa för GR till t.ex. Lions i Finland. Om man inte bygger om hela EF-


konceptet borde det läggas ner! 


b. Det är absolut värt dom pengarna. 


c. Det tycker jag! 


d. Om möjlighet fanns skulle jag använda dessa medel på annat sätt. 


e. Ja, absolut. 


f. Ja absolut. Möten och utbyte av tankar och idéer från olika länder ger oss lite att 


tänka på. Vad kan vi ta efter och gå vidare här i Sverige. 


g. Tycker inte det som det är upplagt i nuläget… 


h. Det är min åsikt. 


 








Lions Multipeldistrikt 101 
Arbetsordning för den Rådgivande Placeringsgruppen 


Uppdragsgivare: MD 101's Guvernörsråd 


Placeringsgruppen: Placeringsgruppen ska ha tre ledamöter vilka utses av 


Guvernörsrådet 


Uppdraget: Placeringsgruppen ska bistå Arbetsutskottet med råd 


och stöd avseende placering av MD 101's tillgångar. 


Placeringsgruppen äger rätt att anlita den externa 


kompetens som gruppen bedömer nödvändig för att 


fullfölja sitt uppdrag.  


Vid sin rådgivning ska Placeringsgruppen iaktta MD101's 


Policy vid placeringar i finansiella instrument.  


Placeringsgruppen ansvarar för att varje rekom-


mendation till Arbetsutskottet grundas på egen kunskap 


och erfarenhet eller ev. på kompetens av anlitad extern 


sakkunnig.  


Placeringsgruppens förslag till Arbetsutskottet ska 


presenteras muntligen och därefter i skriftligt protokoll.  


Arbetsutskottet: Arbetsutskottet ska hålla Placeringsgruppen informerad 


om alla av Arbetsutskottet beslutade och genomförda 


placeringar 


Övrigt: Det åligger Placeringsgruppen att årligen presentera 


förslag till Policy vid placeringar i finansiella instrument 


och förslag till Arbetsordning för Placeringsgruppen. 


* * * 


Denna Arbetsordning har antagits vid Guvernörsrådsmöte i MD 101 den ___ 2012. 


CP/BjWs 


2012-2013 Bil 51
2012-11-12












Lions Multipeldistrikt 101 


Policy vid placeringar i finansiella instrument 


1 Syfte 


Med denna policy avser Guvernörsrådet att ge riktlinjer vid placering i finansiella 


instrument så att placeringarna harmonierar med Lions syften och etik. 


2 Riktlinjer 


Vid placering i finansiella instrument ska alltid Lions syften och etik beaktas och 


placeringar får ske endast i verksamheter som respekterar mänskliga rättigheter och 


värnar om en god miljö. Placeringar får inte ske i verksamheter som omfattar 


tillverkning av eller handel med vapen, alkohol, tobak, pornografi eller kommersiell 


spelverksamhet. Placeringar får inte heller ske i verksamhet som kan misstänkas vara 


inblandad i eller bli inblandad i korruption. Placeringar i fonder får ske endast hos 


svenska fondbolag som är medlem i Fondbolagens förening och uttryckligen följer 


Svensk kod för fondbolag.  


3 Finansiella instrument 


Placering i finansiella instrument får ske i alla på marknaden förekommande likvida 


instrument, med undantag dock för: 


(i)  enskilda aktier 


(ii) smala aktiefonder, såsom branschfonder, småbolagsfonder och fonder 


inriktade på utvecklingsländer 


(iii) derivatinstrument 


4 Valuta 


Placering får ske endast i finansiella instrument som är utgivna i Svenska kronor. 


5 Kassalikviditet 


Placeringar i finansiella instrument får aldrig ske i större omfattning än att 


kassalikviditeten för närmaste tremånadersperiod kan anses tillfredsställande.  


2012-2013 Bil 52
2012-11-12







 


6 Begränsningar 


 


6.1 MD 101's bankonton ska vara placerade i sådan förstklassisk bank som står 


under Bankinspektionens tillsyn.  


 


6.2 MD 101's tillgångar får placeras endast i sådana instrument som kan förväntas 


ha en god omsättning. 


 


6.3 Högst 50% av MD 101's likviditet får placeras i aktierelaterade instrument 


enligt följande: 


 


6.3.1 Högst 30% av placeringen får placeras i certifikat utgivet av ett och samma 


företag med en löptid om längst 180 dagar och under förutsättning att 


emissionen har riskklassificerats i högsta klass (K1, P1 etc.) 


 


6.3.2 Högst 20% av placeringen får placeras med en löptid om längst 120 dagar i: 


 


 (a) certifikat klassificerat i näst högsta riskklass (K2, K3 eller motsvarande) 


 


 (b) oklassificerat certifikat utgivet av ett och samma förstklassiga 


verksamhet om den saknade klassificeringen beror på att emissionen är så 


liten att kostnaden för klassificeringen blir orimligt stor.  


 


6.4 Högst 15 % av MD 101's likviditet får placeras i obligationer med en löptid om 


längst 5 år under förutsättning att emissionen har riskklassificering i lägst klass 


BBB resp. B1.  


 


6.5 MD 101's tillgångar får ej placeras i fast egendom. 


 


 


* * * 
 


 


Denna Policy har antagits vid Guvernörsrådsmöte i MD 101 den ___ 2012. 


 


 


 


CP/BjWs 
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Rapport från GMT 


 


 


I början av september hade GLT och GMT gemensam upptakt för verksamhetsåret 2012-2013. 


GMT var representerade av 9 distrikt.  


Vi startade upp med gemensam genomgång för GLT och GMT, där vi diskuterade varumärket, 


verksamhetsidé, samt vision/målsättning. 


Dessutom diskuterades ” guldklubbar och blåklubbar ”. 


Samtliga distrikt skall under hösten ha använts sig av CEP programmet i minst 1 klubb samt även 


testat det på något zonmöte. 


Vårt största problem är medlemmarnas höga medelålder, många lämnar oss på grund av att de inte 


längre orkar delta på möten och i aktiviteter. 


Vad göra för att nå åldrarna 35+, ett förslag är att satsa på unga genom LEO och ”ungklubb i 


klubben” om vi lyckas med att få dessa yngre att brinna för Lions, så är jag övertygad om att de 


kan få med sina föräldrar, då har vi nått ut till den ålders grupp som vi vill nå. 


Alla är överens om att vi måste ha mer attraktiva möten, det får inte gå slentrianmässigt tillväga. 


Vikten av riktiga överlämningsmöten betonades detta gäller både distrikts och klubbnivå. 


Protokoll från ZON möten skulle hjälpa GMT i sitt arbete med att hitta klubbar med problem så att 


hjälp kan sättas in snabbare. 


Frågor vi bör ställa oss är ” vad är vi bra på” och ” vad tror vi kommer att hända om 5-10 år om 


inget görs.” 


Bättre utbildning för klubbpresidiet samt för ZO, alla distrikt har inte prioriterat detta. Vi är 


överens om att detta ska ske så fort valen är gjorda alltså senast i första delen av april med 


repetition vid höstens kick off. 


Samtliga distrikt arbetar för att minska medlemstappen, men det tar tid. Alla måste hjälpas åt, 


GMT behöver få hjälp av klubbarna för utan den hjälpen är det svårt att lyckas. 


Vårt mål är att samtliga distrikt är minst 1250 medlemmar, delmålen måste varje distrikt sätta 


själva. 


Nästa GMT/GLT träff kommer att äga rum i slutet av januari eller början av februari. 


 


Inger Löf 
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FN och Lions har ända sedan andra världskrigets slut haft en nära relation. Lions var rådgivare 


vid bildandet av FN.  


Det samarbetet innebär att i mars varje år firar man Lions dag med FN. 


Vi har ju även nära samarbete med olika FN-organisationer som UNHCR och UNICEF.  


Varje år i samband generalförsamlingens öppnande har Svenska FN-förbundet en förmiddag 


med ett seminarium som tar upp för FN aktuella frågor. 


 


I år följde man upp resultatet av Rio-mötet samt millenniemålen. 


 


Millenniemålen satte upp 2000 och ska vara genomförda 2015. De är: 


 


1  utrota extrem hunger och fattigdom 


2  uppnå grundutbildning för alla 


3  främja jämställdhet och kvinnors makt 


4  minska barnadödligheten 


5  förbättra mödrahälsan 


6  stoppa spridning av hiv/aids, malaria och andra sjukdomar 


7  säkra hållbar utveckling 


8  utveckla ett globalt partnerskap för utveckling 


 


Dagens talare: Per Örnéus, departementsråd UD 


Joachim Beijmo, Sida 


Maria Wetterstrand 


Stefan de Vylder nationalekonom 


Alexander Gabelic, ordför. FN-förbundet 


 


Temat för öppningsveckan, där alla medlemsländers statschefer är närvarande har som tema 


Rättstaten. 


Naturligtvis inspirerat av Arabiska våren och de konflikter som tenderar att bryta ut, Syriens 


tillstånd och alla andra konflikter där demokratiska regler sätts ur spel. 


Problem för humanitära organisationer att få tillträde till konflikter. Även demokratifrågan. 


 


Några resultat av arbetet med millenniemålen: 


- extrema fattigdomen halverad sedan 1990 


- skolgången ökar. Idag går 130 miljoner barn, pojkar och flickor i skolan. Dock        


   är inte funktionsnedsatta inkluderade i siffran. 


- medellivslängden har ökat från 50 år till 70 år. 


 


När man tittar på millenniemålen så tycker jag att Lions idag arbetar mot några av dem: 


Mål 4: genom vårt arbete i bl.a Morogoro där vi genom vår mödra-och barnklinik hjälper 


kvinnor och barn.  


Mål 6: genom bl a Mässlingsinitiativet hjälper vi till att minska spridningen av en svår sjukdom. 


Det finns även arbete mot malaria och andra sjukdomar. 


Mål 7: klubbar som hjälper till med brunnar och rening av vatten, trädplanteringen som hjälper 


till att eroderingen minskar, att byar kan odla träd som ger försäljningsbar avkastning mm. 
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En del av millenniemålen krockar med andra, vilket kan leda till konflikter: 


- ekonomisk tillväxt kontra miljömål 


- ökade klassklyftor kontra ekonomisk tillväxt 


Detta beroende på att kortsiktiga ekonomiska hänsyn tillåts styra. 


Globala biståndet sänks då det finns länder som har stora problem med sina ekonomier. 


Remittering är även det ett sätt att bidra. 210 miljoner människor bor och arbetar utanför sitt 


hemland och sänder hem 370 miljarder till sina anhöriga. 


 


Maria Wetterstrand påpekade vikten av en miljömässig hållbar utveckling. 


Om vi inte kan klara en hållbar miljö blir det svårt att klara de övriga, bl.a mat. 


-  målet på tillgång på rent vatten är nått, vad gäller sanitet så är det på väg 


- klimatförändringen: starka ekonomiska intressen spär på miljöförstöringen, kolkraftverken bl.a. 


Effekten syns först och hårdast i utvecklingsländerna. 


Koldioxidmålet är det som är sämst uppnådda målet. 


 


Allt som är av vikt går att mäta, men allt som mäts är inte av vikt. 


Något att tänka på. 


 


 


Gunilla Persson 


IPDG 101U 








 
 
Jan-Åke Åkerlund 
PID/LCIF MDC 
Tfn: 040457852, 0705708058 
jan-ake.akerlund@telia.com  
 


(Lions Internationella Hjälpfond) 
Arbetar efter devisen: 


Lokal service – Global påverkan 


Inom följande fem (5) områden 


* Bevara syn * Bekämpa funktionshinder * Främja god hälsa 


* Hjälpa ungdomar * Tillhandahålla katastrofhjälp 
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2012-11-02  


Till GR-3 


1. Ansökan om bidrag till inköp av katastroftält 


LCIF´s divisionsledning har ställt sig positiva till att ge bidrag till inköp av katastroftält. Till ansökan 


skall bl a bifogas beslut från GR.  


Ansökan skall vara inlämnad minst 60 dagar före det sammanträde som kommer hållas i mitten av april 


nästa år i Marbella, Spanien. 


Förslag till beslut: 


Guvernörsrådet beslutar  


att hos LCIF anhålla om katastrofanslag på 75.000 US$ för inköp av tält, så kallade vintertält.  
 


2. Mässlingsinitiativet 


Målet 10 miljoner US$ är uppnått, LCIF kommer dock att ha ett möte med Gates Foundation i mitten av 


november, angående eventuell fortsättning av insamlingen i vidare mening. Till detta återkommer jag så 


snart besked kommit från LCIF. Detta förhindrar dock inte att insamlingen fortsätter till annat meddelats. 


D v s slå inte till alla bromsar för målet är uppnått. Många klubbar har ännu inte donerat något till detta 


ändamål. 
 


3. Årets LCIF-pins 


Året LCIF-pins i Brons har nu kommit. Kostar 20 US$ eller 140 skr. Redovisning till mig vid verksam-


hetsårets slut. 


Varje LCIF DC kommer att får 20 st vardera för försäljning. DC skall förteckna namn på en lista över 


vilka som köpt pinset. 


Om någon vill ha pinset Silver så kostar detta 50 US$ (350 skr) och i Guld kostar det 100 US$ (700 skr) 


dessa får man dock beställa genom mig. Någon har redan beställt och sagt att detta är min julklapp till 


mig själv. 


Dessa pins kan man naturligtvis också köpa in från klubb och ge som uppskattning till förtjänta medlem-


mar. 


DC kommer även att få ”Certificate of Appointment” (utnämningen till DC) samt LCIF-namnbricka (till 


de som inte fått tidigare). 
 


Hälsningar 


Jan-Åke Åkerlund 







